



BULLETIN



Au-delà des frontières de la science - Exploring Science Frontiers

Monday May 12 Edition

Edition: le lundi 12 mai



Info pour les déplacements (le lundi, 12 mai)

Banquet e'ouverture

Départ par autobus à 17h30 du stationnement #49. Le retour se fera vers 20h45. Le banquet a lieu au club Red & White.

Transport en commun

On peut se procurer un laissez passer (sans frais) au Bullpen (endroit d'inscription) à la <BLUE ROOM> pour aller en ville au besoin.

Un rappel

Il est encore temps pour les invités spéciaux de s'inscrire pour la tournée au musée de paléontologie à Drumheller ce jeudi 15 mai. SVP présenter votre demande au bureau de l'ESPC situé à la suite Legacy au rez de chaussée du Centre Dining avant 17h00 aujourd'hui.

Rappel - les tournées du campus

Des guides seront disponibles ce matin de 9h30 à 11h30 pour organiser des tournées de groupes d'élèves et de délégués qui ont terminé le montage de leur projet et qui ont réussi l'inspection de sécurité. Les tournées commenceront à l'Anneau (là où sont vos projets).

Transportation Notes (Monday, May 12)

Opening Banquet

School buses will be provided to shuttle all guests to and from the Opening Banquet at the Red & White Club today. Buses will be departing for the Red & White Club from Parking Lot 49, starting at 5:30 PM. For the return trip, buses will be waiting outside the Red & White Club when the banquet ends (approx. 8:45 PM).

Public Transit

If you need to get around Calgary when official transportation is not provided, you can use our Light Rail Transit (LRT) system. Pick up free LRT tickets at the Bullpen.

Tours for Special Guests—A Reminder

There's still time for special guests to join our tour to the Royal Tyrrell Museum of Paleontology in Drumheller on Thursday, May 15. Please sign up in the CWSF office (Legacy Suite, downstairs in the Dining Centre), by 5:00 PM today, Monday, May 12.

Guided Campus Tours—A Reminder

This is a reminder that guided campus tours have been organized for delegates, alternates, and students who have already finished setting up their projects and passed the safety inspection. These will be starting from the Oval, right after the Monday morning orientation, and will last about two hours, from 9:30 to 11:30 AM.

Bonne fête des mères (en retard)

Happy Mothers' Day (belated)

Mieux vaut tard que jamais...

Better late than never...

Bravo to the Canadian semi-finalists in NHL!
Bonne chance aux **Senateurs d'Ottawa!**



HAPPY BIRTHDAY to ...

BONNE FÊTE à ...

Michel Lafrance, Dean McGeary, Chris Heuser, Bridget Schrempf,
Jackie Sharkey, Gregory Duggan, Patrick Martineau, Stephanie Powell

The Ranches and Your Stamps

Now that you've heard a bit about your Ranches it's time to start building them. An easy way to do that is by participating in the Special Events we have planned. Come out to the Opening Banquet tonight and hear Brian Keating speak about an Arctic Expedition. On Tuesday come out and work off some stress in the gyms. We've got everything from volleyball to floor hockey - but remember you have sign up for these Phys Ed activities in the General Store. With your new ranch friends design a system for the wagon transformation; you can drop off your designs in the General Store or by the Wagon in the Oval.

Leonardo Da Vinci was a talented artist as well as an accomplished scientist and inventor... What hidden talents can you uncover? Let them loose Saturday, May 17th! There are several prizes available, including a \$400 gift certificate to Chapters.ca! Sign up in the BullPen to make it into this star studded show!

Discover how innovation powers our lives!

Brimming with intelligence and insight, **inno'va-tion: Essays by Leading Canadian Researchers**, is a collection of personal stories from 25 of Canada's brightest researchers.

Covering a wide range of topics - including health, genetics, physics, literature, the environment, and nanotechnology - these dynamic stories use everyday language to provide a fresh understanding of our universe. They're also vivid proof that our research community is in touch with the vital issues of our time, helping to transform Canada into one of the most innovative countries in the world.

Every day at the CWSF, a draw will be held and one lucky finalist will win a copy of this insightful collection. Results will be announced each day in this newsletter.

Flags! Finalists, please have your flag delivered to the Information Booth in the Oval before noon. You are still to come to the Oval at 12:45.

Flag Bearers

Meet behind the Corporate sponsors' booths at 12:45. You will be given instructions. Your seat has been reserved, but you will not be sitting with your own delegation.

Opening Ceremonies

Please come to the Oval at 1:10 for the ceremonies. You will receive a program and shown your seats; the program is approximately one hour.

V.I.P. Visits

After the Opening Ceremonies there will be VIP viewing for the guests, delegates and media. All finalists are expected to be at their projects. This is a unique opportunity to practice your presentations!

Les ranches et vos étampes

Maintenant que vous connaissez ce qu'est un ranch, c'est le temps de le bâtir. La façon la plus facile d'obtenir des marques est de participer aux activités du soir que nous avons planifiées. Venez ce soir au banquet d'ouverture et écoutez au discours de M. Brian Keating sur son expédition arctique. Mardi, venez vous déstresser dans un des gymnases. Vous pouvez jouer des jeux du volleyball au hockey. Surtout n'oubliez pas de vous inscrire pour ces activités au magasin général. Avec vos nouveaux amis de ranch, créez un nouveau système à intégrer dans la transformation du wagon.

Leonardo Da Vinci était un artiste qui avait du talent ainsi qu'un scientifique accompli et un inventeur... Quels talents avez-vous à découvrir? Venez les présenter samedi, le 17 mai! Il y aura plein de prix, y inclus un chèque-cadeau pour Chapters.ca! Inscrivez-vous dans le BullPen pour être inclus dans ce spectacle de vedettes!

Notre vie transformée par les innovations!

La découverte du pouvoir par le biais de l'innovation: 25 des plus brillants(es) chercheurs canadiens(nes) exposent leurs recherches dans une collection d'essais de grande valeur.

Cette collection, qui touche à tous les domaines scientifiques, est écrite dans un langage accessible à tous. Vous verrez la preuve que la recherche canadienne est à la fine pointe de l'actualité pour contribuer à faire du Canada un pays reconnu et applaudi pour ses innovations.

Un(e) gagnant(e) sera tiré(e) au sort à chaque jour de l'ESPC. Vérifiez le BULLetin tous les jours pour connaître les heureux(ses) gagnants(es).

Drapeaux - rappel aux finalistes

Il faut que les drapeaux soient déposés au kiosque de renseignements à l'Anneau avant midi. Les finalistes doivent se présenter à 12h45.

Porteurs de drapeaux

Soyez à l'Anneau pour 12h45. Apportez votre drapeau s'il n'est pas déjà rendu. La rencontre pour les instructions aura lieu derrière les kiosques des commanditaires. Vos places sont déjà réservées. Vous n'êtes pas assis (es) avec votre délégation.

Cérémonies d'ouverture

Tout le monde doit se rendre pour 13h10. Vous recevrez un programme à votre arrivée et on vous dirigera à vos places assignées. La cérémonie prendra à peine une heure.

Démonstration pour les invités spéciaux

Immédiatement après les cérémonies d'ouverture, les gens de la presse et les invités spéciaux visiteront vos projets. Vous devez être présents(es) et prêts(es) à pratiquer vos présentations. C'est une occasion unique de faire valoir vos talents.